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I forbindelse med seniorrådsvalget i 2021 var det et stort ønske fra Seniorrådets side, at valget 
blev afholdt som fremmødevalg samtidigt med valg til kommunalbestyrelser og regionsråd. 
Ved fremmødevalg er valgdeltagelsen gennemsnitligt dobbelt så høj som ved digitalt valg.  Det 
blev i 2021 besluttet at valget kunne gennemføres som fremmødevalg, men beslutningen blev 
taget så tæt på valgdatoen, at det rent praktisk var umuligt at forberede og gennemføre et 
fremmødevalg. Seniorrådet blev lovet at valget i 2025 ville blive et fremmødevalg. 
 
Det er jo paradoksalt, at de mindst digitale borgere skal stemme digitalt. Et fremmødevalg vil 
også være en bekræftelse på byrådets vilje til at inddrage borgerne. Stemmeprocenten ved 
fremmødevalg er dobbelt så høj som ved digitalt valg. I 2021 var stemmeprocenten i Furesø 
ved det digitale valg ca. 29 % og 57,6% i gennemsnit i de kommuner der gennemførte et 
fremmødevalg.  
De 60+ årige udgør i dag 37% af vælgerne i Furesø kommune. 
Det digitale afstemningssystem, der hidtil har været anvendt, er udfaset og et nyt system skal 
under alle omstændigheder tages i brug. Rent praktisk kan valget gennemføres på de 
eksisterende afstemningssteder ved blot at opsætte en skærm, bag hvilken afstemningen kan 
foregå adskilt fra afstemningen til regions- og byråd.  

Seniorrådet kan ikke helt forstå den i sagsfremstillingen fremlagte udregning af 
omkostningerne ved afholdelse af fremmødevalg.  Udgifter til stemmebokse og -urner er en 
engangsudgift. Vi har svært ved at se, at der skal bruges 80.000 kr. til materielgården, når 
denne alligevel skal sørge for transport, opstilling af stemmebokse, borde mv. på 
valgstederne, transporten skal alligevel foretages. Ved digitalt valg skal de der er fritaget for 
digital post stadig have en trykt stemmeseddel og en frankeret svarkuvert. 

Seniorrådet stiller sig gerne til rådighed som tilforordnede, stemmeoptælling mv. 

Vi vil derfor anmode om, at Seniorrådsvalget bliver gennemført som et fremmødevalg. 
Demokrati koster. 

På Seniorrådets vegne  
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